James - Pearls for Wise Living Session 10

1. As James brings his letter to a close, he focuses on prayer. What basic things do you learn about prayer from your initial reading?

1.  雅各伯書終結時﹐他把焦點 移到“祈禱”。第一次閱讀雅各伯書時﹐你對祈禱學會甚麼基本的認識﹖
Prayer and the sick (James 5:13-15)

祈禱與病傅聖事 (5:13-15)
2.a. Inverses 13-14, James gives wise advise to people in three different situations. What are those situations, and what does he advise?

2. a. 在第13-14節裡﹐雅各伯給三種人忠告。這些人置身在哪三種情況之下﹖他勸告他們甚麼﹖
	Situation
	James' Advice

	
	


b. What similar thought runs through all James' advice here?

b. 雅各伯的忠告有甚麼相似的地方﹖
c. Read Philippians 4:6-7 What does St. Paul say will be the result of turning to God with our concerns?

c. 請閱斐4:6-7。聖保祿說﹐若我們向天主呈上請求﹐有甚麼後果﹖
3. a. Physical healing can be an effect of prayers for the sick. In Mark 6:13,for example, the Twelve anoint many people with oil and thus heal them. (Oil was widely used in the ancient world for its curative powers; thus it is an appropriate sign for the sacrament.) But James does not mention physical healing here in verse is. what does he focus on as consequences of "the prayer of faith"?

3. a. 為患病的人祈禱可能真的為他們帶來痊癒。在谷6:13﹐十二門徒給許多病人傅油，治好了他們。(古時﹐油是有治病的力量﹐所以在聖事中是合適的標記。) 但在第15節﹐雅各伯提及到的並不是身體上的痊癒。什麼是他專注於"信德的祈禱"所帶來的後果﹖
b. Why do you think that forgiveness of the man's sins is mentioned when physical healing was sought? (For help with this question, see Catechism Nos. 1505 and 1508.)

b.當身體得治癒的同時，你覺得為何雅各伯特別提到的罪得赦免呢﹖(請看天主教教理1505和1508)

4. Living Tradition The Church expresses Christ's healing and comfort through the sacrament of the anointing of the sick, which the Roman Catholic Church declared at the Council of Trent is a sacrament "instituted by Christ and promulgated by blessed James the apostle" (NAB Notes). Read Catechism Nos. 1520-1523, which outlines the effects of its celebration, what is the meaning of each?

4.  連接到現實生活﹕天主教教會從病人傅油聖事中顯示到耶穌基督治病和安慰的力量。請看天主教教理1520-1523﹐並說出病人傅油聖事的四個效果。每一個據有甚麼意義﹖
Confession and intercession (James 5:16-18)
告罪和轉禱 (雅5﹕16-18)
5. "Therefore," James continues in verse 16- in other words, based on James' earlier statement, what should we do and why?

5.  雅各伯在第16節開始時也“所以”。根據他之前提及到的﹐我們該怎辦﹖為甚麼﹖
6. Think about it: Why do you think James says it is "the prayer of a righteous man" that is so powerful in its effects? (Hint: review Session Z nos. 2a - 31,.)

6.  請思考﹕你覺得為何雅各伯說義人懇切的祈禱，大有功效﹖(請重溫第7課﹐2a-3b)

7. What point does James make in these verses using the example of Elijah? (If you want to read more about the incidents he refers to, you can read about them in I Kings 17:1 and 18:41-46.)

7.  雅各伯用厄里亞作為列子﹐用意是甚麼﹖(請閱列上17:1和18:41-46)

8. Have you ever witnessed the power of prayer? 
8.  你可曾體會和見證到祈禱的威力﹖
9. Living Tradition: The Church addresses our need for healing-not only in the sacrament of the Anointing of the Sick but also through a second sacrament of healing, the sacrament of Penance and Reconciliation. Read Catechism No. 1422. What kind of healing is achieved through this sacrament?

9.  連接到現實生活﹕為了我們帶來痊癒﹐聖教會不單建設了病人傅油聖事﹐還有修和和懺悔聖事。請看天主教教理1422。修和聖事給我們帶來怎樣的治癒﹖
The Conversion of Sinners (James 5:19-20)
勸善規過的益處　5:19-20

19. 我的弟兄們，你們中誰若迷失了真理，而有人引他回頭，

20. 該知道，那引罪人從迷途回頭的人，必救自己的靈魂免於死亡，並遮蓋許多罪過。
10. How do the closing verses of this final chapter sum up James' primary message about the importance of living out one's faith in good works?

10. 雅各伯書最後的兩節﹐怎樣再一次提及到從行善而活出信德的重要性﹖
11. Review what you have learned in this study of the Epistle of James. What has meant the most to you, that you will try to carry over into your life?

11. 重溫你在雅各伯書所學到的。對於你來講﹐最重要的一點是甚麼﹖你能把它在你的生命裡活出來嗎﹖
